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Rada Miejska w Brzesku 

Komisja Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w Brzesku - wspólne 

Protokół 5/2025 

5 wspólne posiedzenie Komisji Porządku Publicznego i Rozwoju oraz Komisji Gospodarki 

Komunalnej i Ochrony Środowiska w dniu 2025-05-23. 

Miejsce posiedzenia: Sala posiedzeń Urzędu Miejskiego w Brzesku ul. Bartosza Głowackiego 51 

Obrady rozpoczęto 2025-05-23 o godzinie 08:30, a zakończono o godzinie 10:00 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 7 członków. 

Obecni: 

1. Bogusław Babicz 

2. Piotr Duda 

3. Krystyna Gibała 

4. Zbigniew Łanocha 

5. Daniel Szczupał 

 

Ponadto w posiedzeniu wzięli  udział: 

1.Zastępca Burmistrza Grzegorz Brach 

2. Dyrektor Wydziały GM Renata Pacura  

3. Dyrektor Wydziału IK Bogdan Dobranowski  

 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Posiedzenie Komisji zostało otwarte przez Przewodniczącego Komisji Daniela Szczupła. Poprosił 

członków o potwierdzenie obecności w systemie elektronicznym. Stwierdzono obecność  

4 członków, co oznacza, że osiągnięto kworum, pozwalające na podejmowanie wiążących decyzji 

 

Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności  

Wyniki głosowania 

OBECNY: 4, NIEOBECNY: 1 

Wyniki imienne: 

OBECNY (4) -Piotr Duda, Krystyna Gibała, Zbigniew Łanocha, Daniel Szczupał 
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NIEOBECNY (1) 

Bogusław Babicz – spóźnienie  

Głosowano w sprawie: 

Ad.2. Przyjęcie porządku posiedzenia komisji. 

Porządek obrad został przedstawiony i przyjęty bez uwag – stanowi załącznik do protokołu 

Ad. 3. Informacja na temat uwag wniesionych do protokołów komisji z posiedzeń komisji 

odbytych w miesiącu kwietniu 2025. 

Zatwierdzono protokół z poprzedniego posiedzenia komisji. 

Ad.4. Działalność Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Brzesku za 2024 r. 

Pisemną informację radni otrzymali wraz z materiałami na posiedzenie komisji. 

 a) Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Brzesku za rok 2024. 

Zastępca Burmistrza Grzegorz Brach przedstawił najważniejsze zagadnienia sprawozdania 

z działalności Ośrodka za rok 2024. Omówił główne obszary działań, w tym realizację świadczeń  

z pomocy społecznej, usług opiekuńczych, pracy socjalnej oraz wsparcia dla osób starszych, 

samotnych i rodzin znajdujących się w trudnej sytuacji życiowej 

Radni nie zgłosili uwag do sprawozdania. 

Opinia komisji:  

Głosowano w sprawie: 

sprawozdanie z działalności MOPS za 2024 r. oraz sprawozdanie z działalności Dziennego Domu 

,,Senior+" i realizacji ,,Karty Brzeska Rodzina Trzy Plus". GK 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Bogusław Babicz, Piotr Duda, Krystyna Gibała, Zbigniew Łanocha, Daniel Szczupał 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 
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NIEOBECNI (0) 

 b) Analiza sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy 

zastępczej za 2024 r. wraz z potrzebami związanymi z realizacją tych zadań. 

Zastępca Burmistrza Grzegorz Brach przedstawił najważniejsze zagadnienia sprawozdania 

Omówił działania z zakresu wspierania rodzin przeżywających trudności w wypełnianiu funkcji 

opiekuńczo-wychowawczych. Podkreślił prowadzenie pracy socjalnej z rodzinami, organizowanie 

wsparcia asystentów rodziny oraz działania zmierzające do ograniczenia umieszczania dzieci  

w pieczy zastępczej. Zwrócił uwagę na skuteczność podejmowanych działań i dobrą współpracę  

z instytucjami działającymi w obszarze polityki prorodzinnej. Jednocześnie zaznaczyła potrzebę 

rozszerzenia działań profilaktycznych, wsparcia psychologicznego i rozwoju programów 

aktywizujących dla rodzin zagrożonych wykluczeniem społecznym. 

Radni nie zgłosili uwag do sprawozdania. 

Opinia komisji: 

Głosowano w sprawie: 

Analiza sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny i systemu pieczy zastępczej 

za 2024 r. wraz z potrzebami związanymi z realizacją tych zadań. 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) -Bogusław Babicz, Piotr Duda, Krystyna Gibała, Zbigniew Łanocha, Daniel Szczupał 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 c) Ocena zasobów pomocy społecznej. 

Zastępca Burmistrza Grzegorz Brach wskazał na odpowiednie przygotowanie kadrowe oraz 

dostępność podstawowych form wsparcia, jak również współpracę z organizacjami 

pozarządowymi. MOPS dysponuje wykwalifikowaną kadrą, placówkami wsparcia dziennego oraz 

zapleczem lokalowym umożliwiającym realizację zadań. Zauważono jednak potrzebę zwiększenia 

liczby pracowników socjalnych, rozwinięcia specjalistycznych usług, a także doposażenia 
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infrastruktury. Zgłoszono konieczność pozyskiwania dodatkowych środków finansowych na 

rozwój form wsparcia i rozszerzenie oferty działań skierowanych do mieszkańców. 

Radni nie zgłosili uwag. 

Opinia komisji: 

Głosowano w sprawie: 

Ocena zasobów pomocy społecznej. 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Bogusław Babicz, Piotr Duda, Krystyna Gibała, Zbigniew Łanocha, Daniel Szczupał 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 

Ad.5. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

W sprawach bieżących komisja zaopiniowała następujące projekty uchwał: 

Zastępca Burmistrza Grzegorz Brach zreferował poniższe projekty uchwał. 

• Głosowano w sprawie: 

przekształcenia oddziałów przedszkolnych w Publicznej Szkole Podstawowej w Buczu  

w Publiczne Przedszkole w Buczu oraz utworzenia Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Buczu. 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Bogusław Babicz, Piotr Duda, Krystyna Gibała, Zbigniew Łanocha, Daniel Szczupał 
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PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

• Głosowano w sprawie: 

przekształcenia oddziałów przedszkolnych w Publicznej Szkole Podstawowej w Sterkowcu w 

Publiczne Przedszkole w Sterkowcu oraz utworzenia Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w 

Sterkowcu.  

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Bogusław Babicz, Piotr Duda, Krystyna Gibała, Zbigniew Łanocha, Daniel Szczupał 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 

• Głosowano w sprawie: 

zmiany przebiegu dróg gminnych (GKiOS) 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Bogusław Babicz, Piotr Duda, Krystyna Gibała, Zbigniew Łanocha, Daniel Szczupał 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
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BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

• Głosowano w sprawie: 

uchylenia uchwały Nr XXXIII/348/2002 Rady Miejskiej w Brzesku z dnia 27 marca 2002 r. 

w sprawie ustalenia zasad pobierania i wysokości opłat z tytułu wydawania kserokopii lub 

innych form dokumentów związanych z wykonywaniem funkcji publicznych przez organy 

gminy i udostępnianiem informacji publicznej  

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Bogusław Babicz, Piotr Duda, Krystyna Gibała, Zbigniew Łanocha, Daniel Szczupał 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

 

Komisja rozpatrzyła pismo mieszkańców miejscowości Okocim  

Zastępca Burmistrza Grzegorz Brach zabierając głos w tej sprawie, wyjaśnił, że sprawa ciągnie się 

już dosyć długo. Istnieje tam pewien problem, który rzeczywiście wymaga rozwiązania ,choć 

niekoniecznie w sposób, jaki sugeruje dokumentacja czy przebieg dróg. 

W tym miejscu Radny Janusz Filip przedstawił szczegółowe informacje dotyczące położenia 

wspomnianej drogi, która graniczy z gminą Gnojnik. Jak podkreślił, wcześniej była już wyrażona 

wola skomunikowania tego odcinka przez sąsiadujące gminy. Zawarte zostały wstępne 

porozumienia, jednak mieszkaniec gminy Gnojnik , ostatecznie się z nich wycofał, mimo 

wcześniejszej zgody. 

Do sprawy odniosła się Dyrektor Wydziału GM Renata Pacura, potwierdziła, że wskazane drogi 

istnieją fizycznie w terenie i mieszkańcy obecnie korzystają z nich, aby dojechać do drogi 

głównej. Obecnie brak jest jednak prawnego połączenia Okocimia z drogą biegnącą przez Uszew. 
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W przypadku samego Okocimia, większość mieszkańców nieodpłatnie przekazała część swoich 

gruntów pod budowę drogi dojazdowej. Faktycznie sprawa dotyczy tylko kilku domów, ponieważ 

pozostali mieszkańcy mają dostęp do drogi z drugiej strony. Zainteresowani mieszkańcy 

przekazali swoje działki pod drogę, z wyjątkiem jednej osoby, która sprzedała grunt gminie. Teren 

ten został przygotowany z myślą o budowie drogi. Jednakże osoby wnioskujące o budowę nie 

akceptują zaproponowanego przez gminę przebiegu drogi,  tego, dla którego zostały już 

zabezpieczone grunty. W związku z tym korzystają ze starej drogi, poruszając się po terenie „na 

ukos”, co , jak zaznaczyła Pani Dyrektor, wskazując na mapę, znacząco narusza zagospodarowanie 

działki nieodpłatnie przekazanej przez mieszkańców. Budowa drogi według obecnie 

wykorzystywanej przez mieszkańców trasy wiązałaby się z wysokimi kosztami, ponieważ 

właściciele gruntów żądaliby wysokich cen za ich sprzedaż. W takiej sytuacji trudno jest 

podejmować decyzję o wykupie kolejnych działek, skoro gmina już dysponuje niezbędnym 

terenem pod budowę łącznika do drogi zewnętrznej. Gdyby cena wykupu gruntów nie była zbyt 

wygórowana, sprawa mogłaby wyglądać inaczej. Obecnie sprawa pozostaje otwarta. 

Radny Daniel Szczypał zapytał jaki jest powód, że mieszkańcy nie chcą tej drogi po wydzielonej 

trasie? 

Dyrektor Wydziału GM Renata Pacura odpowiedziała, że mieszkańcy twierdzą, iż teren ten jest 

zaniżony i bagnisty. Uważają, że w takich warunkach nie da się wybudować drogi. Wyjaśniła 

także, że obecnie teren ten jest utwardzony. 

Dyrektor Wydziału IK Bogdan Dobranowski zabierając głos w tej sprawie  poinformował, że  

w ubiegłym roku otrzymano środki na wykonanie dokumentacji projektowej, a także został 

złożony wniosek o przetarg, który obejmował kilka części. W pierwszej części przewidziano 

opracowanie dokumentacji projektowej dla budowy drogi w Okocimiu – ul. Zalesie, na odcinku 

ok. 490 metrów, w trybie ZRID, wraz z uzyskaniem decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji. 

Procedura ZRID umożliwiłaby przejęcie gruntów za pośrednictwem starostwa. Oferty w ramach 

postępowania przetargowego zostały otwarte 15 marca ,zgłosiły się dwie firmy, wybrano 

wykonawcę i zabezpieczono środki finansowe, to postępowanie zostało jednak  unieważnione. 

Mieszkańcy nadal apelują o ponowienie procedury. . Mieszkańcy w dalszym ciągu upominają się, 

aby ponowić procedurę po raz drugi. W związku z tym zostały złożone zapytania do firm, 

przetarg został unieważniony, ponieważ przekraczał budżet. W tej chwili projekt drogi jest bardzo 

kosztowny, te kwoty znacznie przewyższały ceny rynkowe, dlatego się nie zdecydowaliśmy. Nie 

podejmowaliśmy już próby ogłaszania przetargu po raz trzeci, obecnie na rynku ceny sa bardzo 

zawyżane. 

Dyrektor Renata Pacura dodała, że to jest nie tylko sama cena drogi do tego dochodzi cena 

projektu i odszkodowanie za grunty. 
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Dyrektor Wydziału IK Bogdan Dobranowski kontynuując wcześniejszą wypowiedź, przypomniał 

sytuację, w której w budżecie zostały zabezpieczone środki na zakup kruszywa do utwardzenia 

drogi, w ramach współpracy i pomocy samorządowi. Gmina Gnojnik miała podjąć starania o 

wykupienie tego krótkiego odcinka, natomiast z naszej strony – w ramach wsparcia – planowano 

utwardzenie drogi kruszywem. Ostatecznie Gminie Gnojnik nie udało się nabyć tego terenu,  

w związku z czym pomoc finansowa nie została udzielona. 

Zastępca Grzegorz Brach odnosząc się w tej kwestii oznajmił, że ma informacje, że istnieje 

możliwość dogadania się z właścicielem, wykupienia niezbędnej do budowy drogi działki i 

przekazaniu jej nieodpłatnie gminie Gnojnik, wówczas byłaby to droga gminna. Jednak nie ma w 

tej chwili wiedzy na ten temat.  Spotkałem się również z Panem wójtem, który potwierdził, że 

jeżeli taka propozycje otrzyma to ja bardzo poważnie rozważy i prawdopodobnie droga zostanie 

przez gminę przejęta. 

 

Dyrektor Wydziału IK Bogdan Dobranowski  zauważył, że mieszkańcy mają również inne 

możliwości działania w przypadku braku prawnie zapewnionego przejazdu. Mogą starać się 

 o ustanowienie służebności przejazdu lub drogi koniecznej. Podkreślił, że rozwiązanie tej kwestii 

nie leży wyłącznie po stronie gminy. 

Po dyskusji komisja sformułowała i poddała pod głosowanie wniosek o następującej treści: 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Komisja zapoznała się z wnioskiem mieszkańców dot. drogi gminnej łączącej Os. Zalesie w 

Okocimiu z drogą krajową Brzesko-Nowy Sącz. Po wysłuchaniu wyjaśnień w tej kwestii Dyrektora 

Wydziału Geodezji i zarządzania mieniem oraz Dyrektora Wydziału Infrastruktury Komunalnej, 

Gmina Brzesko podejmie działania w przypadku uregulowania stanu prawnego dojazdu do drogi 

krajowej Brzesko-Nowy Sącz przez Gminę Gnojnik. 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Bogusław Babicz, Piotr Duda, Krystyna Gibała, Zbigniew Łanocha, Daniel Szczupał 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
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BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Ad.6. Zamknięcie posiedzenie komisji. 

W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji Daniel Szczupał 

podziękował wszystkim za udział i współpracę następnie ogłosił zamknięcie posiedzenia komisji. 

 Pełna dyskusja znajduje się na płycie CD w aktach komisji. 

 

Przewodniczący Komisji  

Rada Miejska w Brzesku 

(-) Daniel Szczupał 

 

 

 

 

Przygotował: Marta Dawiec 

Brzesko dnia, 30maja 2025 r. 


